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Svar på interpellation från Elin Hoffner (V) om 
Gaaltije och länskulturen 
 
Elin Hoffner (V) har inkommit med en interpellation om Gaaltije och länskulturen, att 
besvaras av regionrådet Robert Uitto (S).  
 
Elin Hoffner frågar: 
 
Mina frågor är om Gaaltije nu har löst sin finansiering och om de omfördelade 260 tkr 
återgår till länskulturen från och med 2018? 
 
 
Svar på frågan: 
Region Jämtland Härjedalen tog ansvar att samordna frågan om en grundfinansiering för 
Gaaltije under åren 2016 och 2017, med syfte att Gaaltije skulle få tid att utveckla en hållbar 
framtida finansiell lösning. Dialog skulle bland annat föras med staten i frågan om en 
hållbar framtid för Gaaltije. Region Jämtland Härjedalen har i olika sammanhang lyft frågan 
med regeringsrepresentanter men ännu inte sett något förslag på lösning. Region Jämtland 
Härjedalen och Gaaltije har löpande kontakt i frågan och har ett avstämningsmöte 
inplanerat i närtid.  
 
Av den avsatta finansieringen om 260 tkr för åren 2016 och 2017 återförs 160 tkr till 
kulturens ramanslag och 100 tkr återförs till regionala utvecklingsförvaltningens ramanslag.  
 
 
 
 
 
Robert Uitto 
Ordförande regionala utvecklingsnämnden 
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Svar på fullmäktigefråga från Elin Hoffner (V) 
om nytt recepthanteringssystem för personer 
som söker asyl 
 
Elin Hoffner (V) har ställt en fullmäktigefråga om nytt recepthanteringssystem för personer 
som söker asyl, till regionstyrelsens ordförande Ann-Marie Johansson (S). Johansson 
överlåter till Bengt Bergqvist (S), regionråd, att besvara frågan. 
 
Elin Hoffner frågar: 
 
Varför har detta system nu införts? 
 
 
Svar på frågan: 
 
Region Jämtland Härjedalen har inte införts något nytt enskilt IT-system för att hantera 
recept för asylsökande.  
 
All receptförskrivning, oavsett till vilken patient (medborgare, asylsökande med flera) sker i 
COSMIC läkemedelsmodul. Det skedde en stor uppgradering av COSMIC läkemedelsmodul 
i maj, vilket innebar förändringar. Nu går det återigen att skicka elektroniska recept till de 
som saknar svenskt personnummer. Det är en stor förbättring för patientsäkerheten, då 
risken för manuella överföringsfel försvinner och risk att apotekspersonalen behöver tolka 
svårlästa handskrivna recept. Recept till utlänningar som vistas i Sverige utan nödvändiga 
tillstånd får däremot inte skickas elektroniskt, utan förskrivs på papper. 
 
Möjligheten med att kunna skicka elektroniska recept även till de som saknar svenskt 
personnummer är en funktion de flesta förskrivare saknat. Möjligheten fanns i VAS men 
saknats i tidigare version av COSMIC. Det krävs dock att receptet riktas till ett specifikt 
apotek för att apoteken ska kunna finna receptet i den nationella e-receptbrevlådan.  Den 
nationella e-receptbrevlådan innehåller miljontals recept och kräver fullständigt 
personnummer för att receptet ska vara sökbart.  
 
När patienterna sedan ska hämta sitt läkemedel så går de till det apotek som förskrivare och 
patient kommit överens om och visar upp sitt LMA-kort för att kunna legitimera sig.  De 
behöver inte ha med sig ett utskrivet recept, men det kan underlätta i dialogen mellan 
förskrivare, patient och apotekspersonal.  
 
För förskrivare (och apoteken) kan det vara ett svårare problem att hantera de olika 
subventionerna. En hantering gäller för asylsökande utan personnummer, två olika rutiner 
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för preventivmedelssubvention till asylsökande kvinnor beroende på ålder och ytterligare en 
hantering för asylsökande som fått personnummer men ännu inte sin kommunplacering. De 
sistnämnda är kvar i migrationsverkets mottagningssystem och ska då fortsatt hanteras som 
asylsökande med samma subventioner där Region och apotek ersätts från Migrationsverket.  
 
SKL uppvaktar Regeringskansliet med fråga om nationella samordningsnummer som skulle 
ersätta kommuner och landstings reservnummer. Socialstyrelsen och 
Folkhälsomyndigheten har i olika rapporter tryckt på hur angeläget detta är. Det skulle 
bland annat förenkla recepthanteringen.  
 
 
 
 
 
Bengt Bergqvist 
Regionråd Region Jämtland Härjedalen 
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Svar på fullmäktigefråga från Elin Lemon (C) 
om Regionledningens deltagande i 
Almedalsveckan 
 
Elin Lemon (C) har ställt en fullmäktigefråga om regionlednings deltagande i 
Almedalsveckan, till regionstyrelsens ordförande Ann-Marie Johansson (S). 
 
 
Elin Lemon frågar: 
 

1. Kommer Region Jämtland Härjedalen delta på politikerveckan i Almedalen under 
2017? 

 
2. Om så – vilka deltar och i vilket syfte? 

 
 
 

Lemon hänvisar till en interpellation som hon ställde vid oktober-sammanträdet 2015. För 
att göra svaret fullständigt, och inga frågor blir ”hängande i luften”, får fullmäktiges 
ledamöter möjlighet att läsa interpellationen och svaret 2015 när den nya frågan besvaras. 
Under Almedalsveckan 2015 deltog undertecknad, regiondirektör Björn Eriksson, 
biträdande regiondirektör Anders Byström samt regionala utvecklingsförvaltningens 
kommunikatör Anders Rubensson. 
 
Svar: Från politiken kommer ingen att delta på Partiveckan i Almedalen 2017.  
 
Efter en inbjudan från Cambio kommer primärvårdschef Anna Granevärn att delta i en 
aktivitet om hur vårdmötet ska utvecklas och hur förändringstakten i sjukvården kan öka 
och möta de nya krav som ställs. Inga kostnader, utöver arbetstid, bekostas av Region 
Jämtland Härjedalen.  
 
Regionen genomför ett seminarium tillsammans med övriga regioner i norr om OECD-
rapporten. Rapporterna synliggör landsbygdens stora betydelse för tillväxt och utveckling i 
Europa och hur beslut och samordning på EU, stats- och regional nivå behöver utvecklas för 
att ta vara på och stärka landbygdens potential. Ingen politiker eller tjänsteman deltar från 
vår region men vi delar på kostnaderna lokalen och flygresan för en tjänsteman från OECD .  
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Regionen har fyra deltagare i Almedalen som representerar sina respektive projekt. De är 
finansierad via projektmedel och har nytta av att vara i Almedalen. Det är 
innovationsstrateg Erik Noaksson som deltar och finansieras helt via SMiCE projektet, 
projektledare Dan Humble via projektet regional jämställd tillväxt finansieras helt via 
projektet, projektledare Eva Westman som finansieras helt via plug in projektet och 
projektledare Dennis Moström finansieras helt via interregprojektet VälTeL. 
 
 
 
 
 
 
Ann-Marie Johansson 
Ordförande regionstyrelsen Jämtland Härjedalen 
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INTERPETU\TION ANG REGIONENS MEDVERKAN UNDER
POTITIKERVECKAN I ALMEDALEN

Under våren och sommaren har regionens ansträngda
ekonomiska situation diskuterats, debatt.eras och
enats i en "aprllöverenskommelse" för att kunna få en
ekonomi i balans och en verksamhet som Jämtar och
Härjedalingar ska kunna lita på.

Idag, söndag den 28 juni 2015, läser jag med
förvåning i den digitala tidningen att,
regionstyrelsens ordförande tillsammans med ett team
kommer att resa tilt den omdiskuterade
politikerveckan i Gotländska Almedalen. .lämtlands
l-äns landsting som tidigare aldrig har deltagit, men
vä1jer i år att kosta på sig en resa.

Därför frågar j ag:

Vad var syftet med resan?
Kan ni i efterhand se att resan gav de resultat
ni önskat?
Vilka, utöver regionstyrelsens ordförande, deltog
under Almedal-sveckan för Region Jämtland
Härj edalen räkning?
Vad är den totala kostnaden med resa, boende,
Iöner och represent.ation för Region Jämtl-and
Härjedalen under veckan?
Avser regionstyrelsens ordförande att delta vid
Almedalens politikervecka kommande år under
mandatperioden?

Herrö 2075-06-28

0r--L
El-in Lemon
Centerpartiet



  1(3) 

  

 

 

 

 2015-09-30 RS/1198/2015 
   
  
  
  
  
  

 
 
 
 
Svar på interpellation från Elin Lemon (C) om regionens 
medverkan under politikerveckan i Almedalen 
 
Elin Lemon (C) har lämnat in en interpellation om regionens medverkan under 
politikerveckan i Almedalen till regionstyrelsens ordförande Ann-Marie Johansson (S) 
 
Elin Lemon frågar: 
 

1. Vad var syftet med resan? 
2. Kan ni i efterhand se att resan gav de resultat ni önskat? 
3. Vilka, utöver regionstyrelsens ordförande, deltog under Almedalsveckan för 

Region Jämtland Härjedalens räkning? 
4. Vad är den totala kostnaden med resa, boende, löner och representation för 

Region Jämtland Härjedalen under veckan? 
5. Avser regionstyrelsens ordförande att delta vid Almedalens politikervecka 

kommande år under mandatperioden 
 
Svar på fråga 1: 
Region Jämtland Härjedalen deltog i två arrangemang:  

• Regionresan tillsammans med fyra andra nybildade regioner 
• Framtidsregionen med Mittuniversitetet, Näringslivsbolaget Sundsvall, 

Handelskammaren Mitt, Jämtland Härjedalen Turism, Länsstyrelsen i Jämtland 
och Sundsvalls kommun. 

 
Syftet med Regionresan: 
Syftet var att  

• Skapa en gemensam aktivitet under Almedalsveckan 
• Kunskaps- och erfarenhetsutbyte 
• Skapa nätverk och långsiktiga samarbetsformer 
• Genom samarbete möjliggöra en kostnadseffektiv aktivitet 
• Dela på arbetsinsatsen 
• Manifestera och sprida budskapet om regionbildning 
• Få in nya perspektiv från besökare 
• Visa på specifik kompetens 
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Alla mål med Regionresan har uppfyllts enligt den utvärdering som gjorts i gruppen.  
• Stor ström av Almedalsbesökare 
• Bra förmiddagar, stort engagemang från alla regioner  
• Kaffeserveringen på morgonen fick besökare att stanna upp och tillfälle gavs att 

diskutera 
• En ”kändis” som socialminister Ardalan Shekarabi fick antalet besökare att 

peaka. 
• Gott om tid för spontanintervjuer.  
• Flanellografen lockade till intressanta diskussioner 
 

Seminarierna i Regionresan hölls i Nowas Trädgård. Möjligen var det svårt att hitta 
dit. Men ändå var besökarantalet tillräckligt gott. 

• Att leva det regionala ledarskapet , 75 besökare 
• Hälso- och sjukvården som tillväxtmotor., 60 besökare 
• Regionbildning för nybörjare – framgångsfaktorer och fallgropar. 70 besökare 
• Regionen och staten på samma dansgolv, 50 besökare 

I konkurrens med Almedalsveckans ca 3000 seminarier så är detta ett gott resultat. 
 
Framtidsregionen 
Region Jämtland Härjedalen fanns även med tillsammans med andra regionala aktörer 
från Jämtland och Västernorrland, som profilerade sig gemensamt under namnet 
Framtidsregionen. Syftet var att tillsammans lyfta fram viktiga regionala frågor på den 
nationella agendan, som exempelvis besöksnäring, infrastruktur, politisk kommunikation 
och skola. 
 
Svar på fråga 2: 
Regionresan: 
I konkurrens med Almedalsveckans ca 3000 seminarier så var antalet deltagande på 
seminarierna ett gott resultat. 
 
Positivt: 

• Många besökare  
• Intressanta och kunniga deltagare 
• Trevlig plats 
• Teknik och tekniker på plats 

Negativt: 
• För många deltagare i varje seminarium 
• För kort tid mellan seminarierna 
• Obekväma stolar 
• För- och eftersnack i montern fungerade inte 

 
Regionresan ordnade ett fullpackat mingel. Beräkningen låg på ca 150 personer och så 
gott som hela kvoten fylldes. Många uppskattade att maten var ”riktig” och inte enbart 
sk plock. Dessutom uppskattades det även att vi serverade spännande alkoholfri dryck. 
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Framtidsregionen: 
Besökarna bestod av politiker, journalister och myndighetsrepresentanter. Från de 
utvärderingar vi gjorde med dessa framkommer att de fann seminariet ”intressant, 
seriöst och initierat”. Vi är därför nöjda med arrangemanget, även om deltagarantalet 
kunnat vara större. 
 
Svar på fråga 3: 
Från Region Jämtland Härjedalen deltog sammantaget i de båda arrangemangen 
regionstyrelsens ordförande Ann-Marie Johansson, regiondirektör Björn Eriksson, 
biträdande regiondirektör Anders Byström samt regionala utvecklingsförvaltningens 
kommunikatör Anders Rubensson. 
 
I Framtidsregionen deltog Mittuniversitetet, Näringslivsbolaget Sundsvall, 
Handelskammaren Mitt, Jämtland Härjedalen Turism, Länsstyrelsen i Jämtland och 
Sundsvalls kommun. 
 
Svar på fråga 4: 
Regionresan: 

• Kostnad per deltagande region: 99.505 kr.  
• Totalkostnad för samtliga fem regioner: 497 528 kr 

De största enskilda kostnaderna var hyra av trädgård Nowa kommunikation 
(218 000 kr) samt mingel (79.000 kr), Hörslinga (15 000 kr) 

• Resekostnader: 10 355 kr  
• Boende: 6 700 kr 
• Representation: 0 
• Lön: Ingen övertid eller liknande har utgått 

 
Framtidsregionen:  

• Deltagaravgift Framtidsregionen: 35 000 kr 
• Resekostnader: 16 000 kr 
• Boende: 10 000 kr 
• Representation: 0 kr 
• Lön: Ingen övertid eller liknande har utgått. 

 
Svar på fråga 5:  
Region Jämtland Härjedalen finns i ett sammanhang och i ett samarbete tillsammans 
med övriga regioner/landsting i och utanför landet. Vår region kan inte isolera sig från 
övriga samarbetspartners eller begära att de ska komma till oss i alla sammanhang. 
Ställningstagande om framtida medverkan kan tas först inför varje aktuellt tillfälle 
utifrån syfte och nytta för vår egen region men även för andra som medverkar eller 
deltar.   
 
 
 
 
Ann-Marie Johansson (S) 
Regionstyrelsens ordförande Jämtland Härjedalen 
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Svar på fullmäktigefråga från Lennart Ledin (L) 
om Kvalitetssäkring av remisser 
 
Lennart Ledin (L) har ställt en fullmäktigefråga om kvalitetssäkring av remisser, till 
regionstyrelsens ordförande Ann-Marie Johansson (S). 
 
Lennart Ledin frågar: 
 

1. Hur säkerställs att beslutade remisser utfärdas och följs upp att de skickas från 
hälsocentral? 

 
2. Skickas bekräftelse från regionens vårdenheter/sjukhuset på att remiss ankommit 

till den hälsocentral/läkare som utfärdat remissen? 
 

3. Skickas bekräftelse till berörd patient på att remiss ankommit till regionens 
vårdenheter/sjukhus samt uppgift om inom vilken tidsram som patienten kan 
förvänta sig en kallelse? 
 

4. Finns inom regionens hälso- och sjukvård generella rutiner som skall följas för att 
säkerställa remissflöden? 
 

 
Svar på fråga 1: 
Det finns inget systematiskt sätt att kontrollera att en enskild läkare verkligen författar en 
remiss som han/hon bestämt sig för att göra. Två möjligheter finns dock: 

1. Läkaren upptäcker vid signering av journalanteckning att remissen inte skrivits. 
2. Patienten upptäcker att det inte kommer en kallelse. 

I en relativt snar framtid kan patienten via Journal via nätet ta del av remissgången. Det 
kommer inte att ske under oktober i år, se svar på fråga ”Journal på nätet”.  
 
Svar på fråga 2: 
Ingen remissbekräftelse skickas till remittenten. Istället håller den remitterande enheten 
koll på remissen genom att kunna följa remiss-status i Cosmic på sina skickade remisser 
(accepterad, bokad, besvarad). Denna arbetsuppgift åligger enligt rutin medicinska 
sekreterare på hälsocentralen. 
 
Svar på fråga 3: 
Sjukhuset skickar en remissbekräftelse till patienten att remissen mottagits, med 
information om att tid skall ges så snart som möjligt, och om vårdgarantin (< 90 dagar). 
Remisser från sjukhuset till primärvården hanteras på ett av följande sätt:  

1. Tid bokas direkt för besök eller provtagning, patienten meddelas.  
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2. Besök planeras längre fram. Det vanligaste är då att patienten själv får boka in det 
och detta får patienten ett brev om. 

 
Svar på fråga 4: 
Ja. Dokumentet "Roller och ansvar på verksamhetsnivå gällande remisshantering" inkl 
checklista som finns i Centuri (nr 30628). 
 
 
 
 
 
Ann-Marie Johansson 
Ordförande regionstyrelsen Jämtland Härjedalen 
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Svar på fullmäktigefråga från Lennart Ledin (L) 
om Journal på nätet 
 
Lennart Ledin (L) har ställt en fullmäktigefråga om journal på nätet, till regionstyrelsens 
ordförande Ann-Marie Johansson (S). 
 
Lennart Ledin frågar: 
 

1. När kommer patienterna i Region Jämtland Härjedalen att kunna se sina 
journalanteckningar via 1177 Vårdguiden? 

 
2. Finns det en tidplan för anslutning till journaltjänstens olika uppgifter om diagnos, 

provsvar, läkemedel, remisser, vaccinationer osv? 
 

 
Svar på fråga 1: 
Medborgarnas tillgång till egen journal via nätet är en del av den nationella satsningen på 
ehälsa och IT-stöd i vården. Samtliga landsting och regioner har genom avtal 
med Inera åtagit sig att senast vid utgången av 2017 ge medborgarna tillgång till sin journal 
via nätet. Många landsting och regioner har redan genomfört detta och Region Jämtland 
Härjedalen har beslutat att öppna för journalen via nätet den 1 oktober 2017. 
 
Svar på fråga 2:  
Det finns ett nationellt regelverk med bindande krav och vissa valfria delar. Fler bindande 
gemensamma regler förväntas komma 2018 och implementeras senast 2020. 
Vilka delar av journalen som ska vara tillgänglig är också till viss del valfri. De delar av 
journalen som föreslås bli tillgängliga från start hos Region Jämtland Härjedalen är 
anteckningar, vårdkontakter, diagnoser, läkemedel, klinisk kemi och röntgensvar. 
 
De delar av journalerna som inte blir tillgängliga från start består av remisser, PAD-svar 
(patologi), vaccinationer, BVC, EKG, frikort, mödravård och förlossningsdata.  Det som 
avgjort vad som ska vara med vid starten beror på den takt varmed vi ur ett IT och 
kostnadsperspektiv mäktar med att införa även dessa parametrar.  
 
 
 
 
 
Ann-Marie Johansson 
Ordförande regionstyrelsen Jämtland Härjedalen 
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